
Orø Beboerforening
Bestyrelsesmøde, onsdag 5. juni 2024 kl. 19, Brøndevej 8

1) Dagsorden nr. 07 - 24 Ref. nr. 07 - 24
Deltagere: Mogens, Lilian, Birgitte og Pernille
Afbud: Knud og Sofie

2) Godkendelse af dagsorden Punkt 4 – økonomi og punkt 9.4 Ø-væksten udgår. 
Dagsordenen er godkendt.

3) Foreningens drift / orientering

3.1. Invitation

3.2. ”Orientering fra 
Beboerforeningen”

3.1. Formanden er inviteret til første spadestik torsdag den 
13. juni kl. 9.45. Der opføres 6 almennyttige boliger, der 
opføres af VAB. Han deltager i arrangementet. Birgitte og 
Pernille deltager ved arrangementet som frivillige.

Vi planlægger at sørge for omtale af begivenheden og 
historien bag.

3.2. ”Orientering fra Beboerforeningen” nr. 1 – maj 24, er 
udgivet og sendt til medlemmer på mail og lagt på 
hjemmesiden.
 ”Orientering fra Beboerforeningen” nr. 2 – juni 24, er 
planlagt til at udkomme ultimo juni. 

Der vil blive orienteret om ”Årets Heks” 24, status på 
undtagelse i Taxiloven, om VAB boliger og 50 års jubilæum 
for Sammenslutningen af Danske Småøer.

4) Økonomi Udgår

5) Indkommen post

5.1. Henvendelse fra Orø 
Strandcamping

5.2. Kommentar fra medlemtil 
referat fra GF.

5.3. Henvendelse fra medlem 
vedr. ønske om koordinering af 
arrangementer og nyt tiltag.

5.4. Henvendelse fra foreningen 
Genskabet vedr. opbakning til 
køb af ejendom.

5.1. Henvendelsen går på opbakning til Campingpladsens 
arbejde med at lovliggøre legepladsområde, der er etableret
for mange år siden.
Beslutning: Beboerforeningens bestyrelse vil gerne hjælpe i
det omfang det er os muligt.

5.2. Henvendelse er taget til efterretning.

5.3. Koordinering af arrangementer. Det er et ofte stillet 
spørgsmål. Vi henviser til Orø kontorets kalender på 
oroe.dk, som kan benyttes meget mere af øens arrangører 
og foreninger. Det er en udmærket ide med et større fælles 
arrangement på havnen. Der er dog ingen i bestyrelsen, der på 
nuværende kunne se vi kan bidrage med trække et sådant 
arbejde.

5.4. Foreningen Genskabet henvender sig vedr. 
Beboerforeningens opbakning til køb af ejendom til at 
udvide og udvikle deres aktiviteter.
Beslutning: Beboerforeningen kan, hvis foreningen ønsker 
det, give en støtteerklæring.

6) Sammenslutningen af Danske 
Småøer (SaDS)
6.1. Generalforsamlingen

6.1. Generalforsamlingen
23 ud af 27 småøer deltog, herunder Orø v/ Lilian og med 
fuldmagt til medlem af foreningen Per Ingemann.



6.2. 50 års jubilæum
6.3. Interessetilkendegivelse på 
Bobarheds projekt afsendt
6.4. Affalds onlinemøde
6.5. Undersøgelse vedr. særligt 
tilskud til unge 15-17 årige.

Pointer fra drøftelse af beretningen:
- Taxiloven - nogle øer/kommuner er i gang med ansøgning,
og der afventes, hvad der yderligere sker.
- Landevejsprincippet - det er blevet understreget fra 
Regeringen at kommunerne med den sidste tildeling af 
midler nu har fået tildelt midler til landevejsprincippet og der 
kommer ikke flere. Det er lokalt ø og kommune imellem, 
aftaler skal udmøntes. Sammenslutningen vil holde øje med
udviklingen.
Beretningen blev godkendt enstemmigt vedtaget.

Dokumenter fra Generalforsamlingen kan læses på 
https://danske-smaaoer.dk 

6.2. 50 års jubilæum
Reception med ø-produkter, der var saft fra Bings på bordet
sammen med lækkerier fra andre danske småøer. 
Tre  formænd af i alt fire i perioden, Folketingets ø-udvalg 
og Borgmesteren fra Langeland Kommune var tilstede. 
Strynøboere stod for en velplanlagt og gennemført dag med
reception, bidrag fra børn og voksne i form af modtagelse, 
sang og musik. 
Der vil årets løb være en række markeringer, bl.a. 
deltagelse i folkemøder.

6.2. Vi har modtaget en pressemeddelelse i anledning af 
Sammenslutningens 50 års jubilæum, som kan læses på 
https://danske-smaaoer.dk/ 

Beslutning
Vi tilbyder Orøposten at skrive en på baggrund af 
pressemeldelsen.

6.3. Interessetilkendegivelse til Bobarhedsprojekt for 
småøer er afsendt og kvittering modtaget. En række øer har
vist interesse for projektet. Vi afventer den nærmere proces.

6.4. Lilian deltog i onlinemøde vedr. affald på småøer. Det 
er nu tilgængeligt på https://danske-smaaoer.dk 
Aalborg Universitet og Foreningen Genskabet, Orø deltog 
med oplæg og sekretariatet fra Sammenslutningen 
præsenterede resultat af affaldsundersøgelsen.

Pointer: Der tegner sig et tydeligt billede af at haveaffald 
kan håndteres bedre på øerne og at der bør ses nærmere 
på affaldssortering og bortskaffelse af affald for erhverv.

6.5. Undersøgelse vedr. et specifikt tilskud til unge fra øer i 
ungdomsuddannelse. Det er undersøgt via fællesskaberen i
Holbæk Kommune.  Der gives ikke et sådant tilskud. Svar er
afsendt til Sammenslutningen.

7) Arrangementer
7.1. Sankt Hans

7.1. Aftaler er på plads, Mogens tager sig af opgaven; træ til
bålet.

https://danske-smaaoer.dk/
https://danske-smaaoer.dk/
https://danske-smaaoer.dk/


8) Planlægning for det 
kommende år – det vi arbejder 
med
- hjemmesiden

Status på hjemmesiden
- Forside er revideret
- Poster og udvalg er revideret
- Det første nummer af ”Orientering fra Beboerforeningen” 
er lagt op.
Arbejdet med opdatering at hjemmesiden fortsættes 
løbende. Lilian har opgaven.

9) Arbejdsgrupper/udvalg

9.1.Trampesti gruppen
9.2. Færgekontaktudvalget
9.4. Ø-Væksten

9.1. Mogens har overdraget opgaven til Birgitte, og de har 
begge deltaget i gruppens møde i maj. Referater fra 
Trampesti gruppen findes på Lokal Forums hjemmeside.
Vi har igen konstateret at den lovede slåning af øens 
trampestier  i uge 21 ikke er fundet sted. Det er uheldigt, når
øen har en åben ø dag – Orødagen første søndag i juni.

9.2.Vores nye repræsentant i færgekontaktudvalget, Knud 
afventer at blive indkaldt til møde. Mogens er blevet 
kontaktet af overfartslederen, der ønsker at få opklaret 
hvem der indkalder. Det er Lokal Forum, der har opgaven.

9.3. Ø-væksten – udgår

10) Taxiloven Kommunalbestyrelsen i Holbæk Kommune vedtog på møde
den 22. maj at ansøge Transportministeriet om undtagelse 
af taxiloven for Orø.

Det fælles svar fra Orø Beboerforening og Orø Lokalforum  
indgik i behandlingen af punktet. Bilaget kan ses under pkt. 
111 fra kommunalbestyrelses mødet 22. maj. Vi kender ikke
tidshorisont og betingelser.
Ø-repræsentanten har orienteret Sammenslutningen af 
Danske Småøer om ansøgningen.

Vores bekymringer er beskrevet i det svar, vi har sendt til 
kommunen. 

Beslutning: Høringssvar sendes til Transportministeriet  og 
med til SaDS.
Orientering sendes til borgmesterkontoret + kopi til 
fællesskaber og kopi til Lokal Forum.

11) Årets Heks Der er indkommet forslag til kåring, frist er den 7.6. 
Bestyrelsen beslutter umiddelbart før Sankt Hans hvem 
modtager prisen i 2024.

10) Eventuelt Velkomstposens indhold er ved at blive gennemgået. Der 
kommer nyt materiale i posen, der er plads til mere og 
Pernille har taget kontakt til diverse foreninger og erhverv. 
Beboerforeningens skriv til posen skal friskes op.

Vi fortsætter runden med at invitere politikere fra Holbæk 
Kommune på kaffe –  måske i august-september. Det er 
fortsat relevant at drøfte ø-spørgsmål med dem.

Kommunalbestyrelsen har ændret strategi for etablering af 



almene boliger. Det kan foranledigede at vi må få taget den 
samtale om generel bosætning på Orø.

11) Næste møde Næste møde er onsdag 7. august kl. 19
- Oplysningskampagne – Ide en oplysningsdag ved Brugsen
– en søndag - datoforslag?

- Bestyrelsen arbejder på en ny forretningsordnen, som vi 
drøfter på bestyrelsesmødet i august.

Referent  Lilian / 11.juni 2024


